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Břečťan Bohumír Černíkovice 53
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Chaloupková Ivana Černíkovice 199
Kovaříček Josef Černíkovice 184
Troják Lubomír Černíkovice 153
Vašata Jiří Černíkovice 155
Zeipl Stanislav Černíkovice 199

60
Klárová Jana Černíkovice 130

65
Hovorka Radomír Černíkovice 178
Snopová Helena Černíkovice 85

70
Donátová Marie Černíkovice 147
Klár Josef Černíkovice 117
Školníková Marie Černíkovice 169

75
Stodůlková JaroslavaČerníkovice 45

80 a více
Handová Zdenka Černíkovice 166
Netíková Blanka Černíkovice 37

85 a více
Augustin Bořivoj Černíkovice 151
Krulichová Marie Domašín 43

94
Vašatová Marie Černíkovice 142

Všem oslavencům přejeme pevné zdraví a mnoho elánu do života!

Noví občánci

Daniel Koreček Domašín 57 23.10.2013
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Vítání občánků

V obřadní místnosti obecního úřadu se 19. října konalo velmi netypické vítání 
nejmladších občánků. Pro velký počet dětí se obřad konal na dvě etapy. Celkem totiž 
nových občánků v našich obcích a Třebešově bylo 9. Jako tradičně vystoupily děti z 
MŠ a ZŠ se svým pásmem básniček a písní. Všem tímto děkujeme za vystoupení. 
Rodiče, myslíme, velmi potěšilo. 
Obou obřadů se také účastnila paní P. Hoffmanová a dle přání rodičů pro ně zhotovila 
videozáznam z obřadu.
Přivítanými občánky byli:
Štěpán Rázek, Jakub Klár, Anna Klárová a Sára Kotyzová zČerníkovic, Dorotka 
Doležalová a Zuzanka Chlumecká z Domašína a Adélka Kašparová z Třebešova.

Všem občánkům přejeme pevné zdraví a šťastný vstup do života!

Z činnosti Obecního úřadu a zastupitelstva                                         

Usnesení z veřejného jednání OZ č. 19, konaného 11.12.2013 od 19,00 hodin ve 
společenské místnosti Domu s pečovatelskou službou v Černíkovicích.

Obecní zastupitelstvo Obce Černíkovice
I.Bere na vědomí
    1. Kontrolu usnesení z minulého jednání OZ
    2. Zprávu starosty obce
    3. Bere na vědomí hospodaření obce k 31.10.2013
    4. Jmenování inventárních komisí, dle přílohy 
    5. Zasílání nových smluv na hrobová místa od 1.1.2014.
II.Schvaluje
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    1. Rozpočtová opatření číslo 8, 9 a 10.
    2. Pověření příkazce operace a správce rozpočtu k provedení rozpočtových opatření 
v položkách příjmy a výdaje neomezeně v měsíci prosinec od termínu konání 
veřejného zasedání OZ do 31.12.2013, i v případech, kdy se bude měnit objem 
rozpočtu či dojde k přesunu finančních prostředků mezi paragrafy. Na nejbližším 
veřejném zasedání bude zastupitelstvo s tímto provedeným rozpočtovým opatřením 
seznámeno.
3. Revokaci usnesení v II.Schvaluje v bodě 4. z 27.11.2012  rozpočtový výhled na rok 
2014 a 2015 a schvaluje rozpočtový výhled  na rok 2014, 2015 a 2016 dle přílohy
4. Rozpočtové provizorium Obce Černíkovice na období do schválení rozpočtu na rok 
2014 dle přílohy. 
5. Přijem finančního daru ve výši 31.100,-Kč od ŠKODY AUTO z programu 
zklidnění dopravy, přijem finančního daru od ZEAS Podorlicko a.s.,Trnov, dle 
podepsané smlouvy ve výši 100.000,-Kč a přijem finančního příspěvku od 
Mikroregionu Rychnovsko ve výši 57.525,-Kč z Programu „Podpora rozvoje 
členských obcí Mikroregionu Rychnovsko“.a pověřuje starostu podepsáním smlouvy.
6. Obecně závaznou vyhlášku č.1/2013, dle citované přílohy vyhlášky.
7. Obecně závaznou vyhlášku č.2/2013, o místních poplatcích, dle citované přílohy 
vyhlášky.
8. Prodej pozemků par.č. 942/3 zahrada o výměře 72 m2 ; p.č.942/5 zahrada o výměře 
94 m2; p.č. 494/5 ostatní plocha 63 m2; p.č. 1130/4 zahrada o výměře 100 m2; 
p.č.1132/2 zahrada o výměře 32 m2, vše v k.ú.Černíkovice ,  které jsou v užívání 
jiných vlastníků za odhadní cenu s tím, že kupující uhradí odhad pozemku, kupní 
smlouvu a vklad na zápis do katastru nemovitostí. 
9. Pronájem pozemku p.č.97/3 v k.ú.Černíkovice a pronájem p.č.497/1 v k.ú.Domašín 
na umístění kontejnerů pro textil firmě Diakonie Broumov, V Důlni 913, 542 32 
Úpice a Dimatex CS, spol. s.r.o. Stará 24,  463 03 Stráž nad Nisou
10. Smlouvu mezi Kulturou Rychnov nad Kněžnou provozovna Městská knihovna 
Rychnov nad Kněžnou a Obcí Černíkovice o poskytnutí dotace na nákup knih do 
výměnného fondu ve výši 6.000,-Kč v rámci regionálních knihovnických služeb.
11. Vyplacené zálohové finanční prostředky z rozpočtu obce na rok 2013 ve výši 75 
tisíc Kč na podporu sportu TJ Sokol Černíkovice a 20 tisíc Kč na podporu MS Bělá 
Černíkovice. 
12. Finanční příspěvek Klubu důchodců v Solnici ve výši 1.000,-Kč, finanční 
příspěvek Farní charitě Rychnov nad Kněžnou ve výši 2.000,-Kč, finanční příspěvek 
na akci „Nejúspěšnější sportovec Rychnovska za rok 2013“ve výši 1.000,-Kč, 
finanční příspěvek pro grantovou spolupráci s Městem Rychnov nad Kněžnou na 
dovybavení dopravního hřiště v Rychnově nad Kněžnou ve výši 2.000,-Kč, které též 
využívají žáci z naší ZŠ.
13. Dar Římskokatolické farnosti Černíkovice se sídlem 517 34 Voděrady čp.1, 
v materiální pomoci a todřevní hmotou v objemu 16 m3 na rekonstrukci závětří 
kostela „Povýšení sv.Kříže“v Černíkovicích, s vypracováním darovací smlouvy a 
pověřuje starostu podepsáním smlouvy.
14. Memorandum o společném zájmu obcí Mikroregionu Rychnovsko na obhájení 
potřebnosti udržení a modernizaci provozu železniční dopravy k návaznosti na 
autobusovou dopravu k hradecké aglomeraci i zpět.
15. Prohlášení o vydání st.p.č.2/1 v k. ú. Černíkovice, která je pod budovou špejcharu. 
16. Aby již dříve vyřazené knihy, o které není zájem, byly dány do sběru. (Burza 
vyřazených knih pro všechny zájemce, 1 kniha za 5 ,- Kč.)                                                                                                                                                                                                                                                          
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III. OZ neschvaluje
1. Finanční příspěvek Destinační společnosti Orlické hory a Podorlicko na člena MR 
Rychnovsko se změnou stanov Destinační společnosti, vytvoření rezervního fondu a 
přistoupení k závazkům Destinační společnosti OHP.
2. Finančně se podílet na encyklopedii měst a obcí ČR, pro příliš vysokou částku. 
3. Zakoupení leteckého snímku obce Domašín, pro příliš vysokou částku.
4. Žádost o finanční příspěvek o.s. Živá voda, Teplice nad Metují na činnost Koalice 
Stop HF.
6. Žádost o finanční příspěvek Českému rybářskému svazu, místní organizace č.60 
Solnice na koupi rybolovného agregátu v poměru tří obcí Solnice, Kvasiny a 
Černíkovice.
   
IV.Ukládá starostovi:
1. Zjistit náklady na slovení části vodního toku, před započetím stavebních prací 
v toku.
 2. Zaslat žádost na grant z kultury na opravu pomníku padlých.
 3. Zajistit odhad oprav kapličky Sv.Jana Nepomuckého a střechy hasičárny 
v Domašíně.

Václav Dušek Jiří Školník                                                        
                        

starosta místostarosta

Omluva

Tímto se omlouváme manželům Kotyzovým za chybný výraz v minulém zpravodaji v 
oddíle 2 Z činnosti OÚ a zastupitelstva  v Usnesení č. 18, bodu II. Schvaluje – bylo 
uvedeno „projednávání stížnosti“, ovšem manželé Kotyzovi podávali „žádost“ .

Jedlinská

Zpráva starosty

Rok utekl jako voda a je tu nejkrásnější období, čas čekání, čas Vánoc. Je 
třeba se proto poohlédnout za rokem, který pro nás byl tak trochu neznámou, v tom co 
nám přinese, a to především v novém rozpočtovém určení daní pro obce. Musíme říci, 
že co bylo avizováno, do rozpočtu přišlo.
Naší největší akcí byla oprava pravobřežní mostní opěry s opěrnou zdí s kanalizační 
výpustí. Dále zhotovení nového chodníku na sídlišti U Jána a oprava některých 
nerovností na chodnících se snížením kanalizačních šachet a oporou propadlé 
kanalizační vpusti v Domašíně.  Byl realizován nový herní prvek na zahradě MŠ a 
posunutí plotu k chodníku. Bylo rozšířeno veřejné osvětlení u MŠ, Krynkových a 
nasvícení kapličky Sv. Jana Nepomuckého v Domašíně. Byly provedeny některé 
úpravy na zklidnění dopravy v obci. Je odsouhlasen s Policií ČR dopravní inspektorát 
v součinnosti s Odborem dopravy při MÚ Rychnov nad Kněžnou a SÚS Rychnov nad 
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Kněžnou místní zákaz vjezdu vozidel nad 6T od kapličky k serpentinám. Byly 
provedeny nátěry střech  u MŚ a oprava břežní nátrže u Zvoníčkových. Je připravena 
studie na rekonstrukci OÚ, o které se musí uvážlivě jednat. Došlo i na zakoupení 
nového vozidla pro DPS , podařila se i oprava plechování a nového laku mikrobusu i 
zakoupení pozemků pro další rozvoj Domašína.
Nepodařilo se však provést nátěry plechování na ZŠ, realizovat novou autobusovou 
zastávku u pomníku, oprava žlabů na MŠ, oprava kácejícího se sloupu VO na Dubině 
a novou výúsť vody na hřbitově s odvodněním.  Obec též podporovala občanská 
sdružení TJ Sokol, SDH, Myslivecké sdružení. Rovněž se podařila uskutečnit celá 
řada akcí pro naše děti a veřejnost, např. novoroční výšlap, čarodějnice, koncert 
dechovky K. Šedivého, 50. let fotbalu s návštěvou přátel zČerníkovic, Noční Gloriák, 
30. let MŠ, setkání důchodců, jablečný výrobek. Na některých akcích jsme se podíleli 
svojí spoluúčastí a to na Dětském dni s profesí, Bezva běhu a Drtikolu. Akce pořádalo 
SDH Černíkovice. Další akcí, kterou obec rovněž podporovala, bylo zpívání při 
rozsvěcení stromku vČerníkovicích a adventní zpívání v Domašíně se skupinou 
X- TET. Děkuji všem, kteří se na uskutečňování těchto akcí podíleli, ale i těm, kteří 
uskutečnili kulturní akce pro veřejnost.
Přeji příjemné prožití svátků vánočních v kruhu rodinném, dětem bohatého Ježíška a 
do nového roku hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.

V. Dušek

Odpady

Cena za svoz a odstraňování komunálních odpadů  pro rok zůstává stejná, a to 
600,- Kč na osobu.
Vzhledem k tomu, že se každoročně mění skutečné náklady na sběr netříděného 
komunálního odpadu, musel být pozměněn text Obecně závazné vyhlášky. Jenom 
znovu připomínám, že se opravdu špatně třídí. Do tříděných nádob ukládáme to, co 
tam nepatří. Je to velice nepříjemné, když se to z nádob musí vybírat. Jsou to nádoby 
převážně u Noskových. 
Svoz pokračuje v týdenních intervalech do konce března, pak se přejde na svozy 
čtrnáctidenní. Poslední týden v březnu, tedy 13. Týden, se pojede jen vČerníkovicích 
a v Domašíně 12. týden. Vše je na přiložené tabulce, Černíkovice v lichých a Domašín 
v sudých týdnech.

+ tabulka

Informace pro podnikatele

Dne 17.10.2013 nabyla účinnost novela zákona č. 455/1991 Sb., o 
živnostenském podnikání (živnostenský zákon) , ve znění pozdějších předpisů, 
provedená zákonem č. 309/2013 Sb. Podle této novely podnikatel, který je ke dni 
nabytí účinností tohoto zákona oprávněn prodávat kvasný líh, konzumní líh nebo 
lihoviny, může v této činnosti pokračovat po dobu 6 měsíců ode dne nabytí účinnosti 
tohoto zákona. V této lhůtě musí u kteréhokoli živnostenského úřadu požádat o 
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koncesovanou živnost „Prodej kvasného lihu, konzumního lihu a lihovin“ a žádost 
nepodléhá správnímu poplatku, nevyžaduje se odborná způsobilost a není potřeba 
stanovisko Ministerstva zemědělství. Toto se týká zejména podnikatelů, kteří vlastní 
živnostenská oprávnění pro provozování řemeslné živnosti „Hostinská činnost“ a 
živnosti volné „Výroba, obchod a služby neuvedené vpřílohách 1 a 3 živnostenského 
zákona“ Marným uplynutím lhůty k podání žádosti o koncesi, tj. 17.04.2014, právo 
pro „Prodej kvasného lihu, konzumního lihu a lihovin“ podnikateli zaniká. Po 
17.04.2014 bude žádost o koncesi pro tuto živnost zpoplatněna, a to buď Kč 1.000,-
při vstupu do podnikání, nebo Kč 500,- v případě , že podnikatel již má nějakou 
živnost registrovanou. Pokud bude podnikatel po 17.4.2014 prodávat alkohol bez 
příslušného oprávnění k prodeji kvasného lihu, konzumního lihu a lihovin, bude toto 
posuzováno jako přestupek u fyzických osob nebo jako správní delikt u právnických 
osob.
V souvislosti sčastým prodejem lihovin (i rozlévaných) na veřejnosti,  přístupných 
sportovních a kulturních podnicích, včetně tanečních zábav a diskoték, je třeba znovu 
připomenout, že podle zákona č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních je osoba, která 
lihoviny prodává, povinna nejpozději 3 pracovní dny před konáním podniku o této 
činnosti písemně informovat správce daně, v jehož územní působnosti bude prodej 
uskutečňovat. V tomto případě musí být oznámení adresováno Celnímu úřadu pro 
Královéhradecký kraj, který je správcem pro výběr spotřební daně.
V případě potřeby dalších informací k této problematice se obraťte na Obecní 
živnostenský úřad Rychnov nad Kněžnou, tel. 734443078 (p. Mašek).

Bohoslužby v době vánoční roku 2013 

24. 12. Štědrý den – půlnoční mše sv. ve 21 hodin bude sloužena za našeho bývalého 
pana faráře ThDr Františka Haška. Bude slavnostní, zpívaná, účinkovat bude 
organista Vítek Chudý a sbor.

Ve dnech 25. 12, 26.12, 29.12, a 1. ledna budou bohoslužby vždy o osmé hodině 
ranní.

Oznámení

Vážení spoluobčané, důrazně žádáme majitele volně pobíhajících psů, a zvláště rodiče 
přibližně patnáctiletých dětí, jezdících na bicyklech ve skupinkách, o zajištění, aby 
tito nevnikali na náš soukromý pozemek. Nejsme žádné veřejné hřiště! Navíc to není 
poprvé. Pokud si dotyční nezjednají nápravu sami, budeme nuceni příště přistoupit k 
patřičným opatřením. Mějte prosím toto na paměti.

Děkujeme, Luxovi, čp. 220 

Zprávy ze ZŠ a MŠ
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Výtvarná soutěž
  V září jsme se zúčastnili dvou výtvarných soutěží: „Kreslím a fotím moje 
nejmilejší zvířátko“ a „ Pomáháme si.“
V obou soutěžích máme vítěze. 

  Se svým krtečkem se umístila na třetím místě Nikola Šabatová / žákyně 3. ročníku/ a 
obdržela diplom a odměnu. 
  Obrázek s lesními zvířátky zaujal návštěvníky 3. ročníku veletrhu sociálních a 
souvisejících služeb natolik, že hlasováním získal náš žák 2. roč. Vojta Brandejs 1. 
místo. Diplom a odměnu mu osobně přijeli předat zástupci Městského úřadu v 
Rychnově nad Kněžnou p. Provazníková a p. Vogl v rámci projektu Rozvoj sociálních 
služeb. Celkem bylo zasláno 80 obrázků ze 6 škol a hlasovalo 500 lidí.

Halloween
  Všichni známe tento populární svátek, který přináší radost především dětem, ale také 
dospělým, kteří se umějí schovat do světa fantazie. Někteří možná nemáte rádi svátky 
a obřady, které kopírujeme podle amerického vzoru. Halloween je ale původně svátek 
keltský, a ten už by nám měl být přece jen trošku bližší.

  I my ve škole jsme se rozhodli alespoň symbolicky dotknout všech těch duchů a 
čarodějnic. Na pomoc jsme si pozvali rodiče a společně s nimi jsme vyřezávali z dýní 
strašidla. Před školou nám večer svítilo 25 halloweenských světýlek. Odpoledne jsme 
si hezky užili a děkujeme všem rodičům, že si udělali čas a přišli.
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Oslava 30 let otevření školky
U příležitosti oslav 30 let otevření budovy školky pořádala MŠ Černíkovice v pátek 1. 
11. 2013 Den otevřených dveří. 

  Příchozí si mohli prohlédnout prostory nově otevřeného oddělení pro předškolní 
děti, výstavku obrázků, výrobků, fotografií a kronik pořádaných akcí. Také byli 
pozváni všichni bývalí zaměstnanci. Ti se v 15.00 hodin sešli ke zhlédnutí 
připraveného programu. 
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Pan starosta Dušek všechny hosty přivítal, připomenul historii vzniku budovy a 
poděkoval těm, kteří měli na stavbě zásluhu. Vyzdvihl také práci učitelek, které zde 
působily a působí. Poté již naše děti z obou oddělení předvedly, co se během necelých 
dvou krátkých měsíců školního roku naučily. Střídaly se nesmělé tanečky našich 
nejmenších i zkušené taneční kroky a kreace předškoláků, kteří již zvládli mazurku 
nebo rychlé změny z řad do kruhu a půlkruhu, či změny směru. Maličcí všem 
zazpívali za doprovodu chrastících vajíček či tleskání do rytmu. Velcí zase zazářili 
téměř jednohlasným skupinovým přednesem podzimních básniček. Celý program 
vyvrcholil zapálením jiskřící fontány na slavnostním poschoďovém dortu a společnou 
gratulací dětí obou oddělení v podobě popěvku „Hodně štěstí, zdraví, milá školko…“ 
Všichni pozvaní se poté sešli k přátelskému posezení s občerstvením a byly jim jako 
dík předány květiny.

  My, učitelky, chceme také poděkovat všem za zájem o dění v naší školičce, za 
sladkosti pro děti a panu Luďku Charvátovi za výrobu dřevěných koníků.

Setkání důchodců
  Ani letos jsme nezapomněli  na naše babičky a dědečky.  Děti ze školky a školy si 
pro ně připravily básničky, písničky, zdramatizované pohádky  a tanečky. Žáci ze 
základní školy  pro prarodiče vyrobili i malé keramické tulipány. Letošní „Setkání 
důchodců“ bylo spojeno se soutěží o „Nejlepší jablečný výrobek“. Velmi nás těší, že 
1. i 2. místo obsadila paní kuchařka z naší školní jídelny.
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Adventní zpívání
  Na první Adventní neděli si škola i školka připravil krátké vystoupení u příležitosti 
rozsvícení vánočního stromu. Doufáme, že účastníky potěšily naše zpívané koledy a 
zahřál je čaj i punč, který obstaral, ve spolupráci s našimi kuchařkami, obecní úřad. U 
poslední koledy Narodil se Kristus pán…se rozzářily nejen prskavky, ale i krásný 
vánoční strom. Přejeme pěknou i bronzovou, stříbrnou a zlatou neděli.

Vánoční besídka 
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  12. 12. jsme předvedli početnému publiku vánoční besídku. Rodiče, prarodiče, děti a 
hosté mohli vidět a slyšet dramatizaci perníkové chaloupky, pohádku o kůzlátkách, 
tanečky, básničky, písničky….nemohlo chybět pásmo Povídání o Vánocích a koledy. 
Nakonec jsme všem popřáli:

VESELÉ VÁNOCE a ŠŤASTNÝ NOVÝROK 2014!!!

Mgr. Iva Dernerová

Zápisy z kroniky

ČERNÍKOVICE

Rok 1955
   
Různé
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   V lednu se dělal soupis domácího zvířectva v obci, sčítaly se slepice, prasata, skot, 
ovce, telata,čísla neuvádím, ale bylo jich v obci hodně. V únoru byl v sále u Kadleců 
družstevní trh, kde se prodávaly látky, prádlo, obuv, hospodářské potřeby, ale i 
cukrovinky. Prodej byl od 8,00 do 18,00. Konaly se dvě ovocnářské přednášky, na 
první přednášel odborník z Hradce Králové, na druhé z Náchoda. Při bourání domu v 
Týništi nad Orlicí tragicky zahynul jeden pracovník z Černíkovic.Spadl a byl na místě 
mrtev.
   V březnu se konala u Kadleců oslava MDŽ, kde po proslovu vystoupily s 
programem děti ze základní a učňovské školy. Konal se pojízdný trh opět u Kadleců. 
MNV svolal schůzi dodavatelů mléka. Byla velmi bouřlivá a zúčastnili se jí členové 
JZD i ze Státního statku.
   Od 1. dubna bylo další snížení cen potravin, látek a pod. 4.dubna zemřel bývalý 
hrabě a majitel panství  v Rychnově a v Černíkovicích pan Hanuš Kolowrat ve věku 
75 let. Zemřel v rychnovské nemocnici a je pohřben v rodinné hrobce pod kostelem v 
Rychnově nad Kněžnou.
   Pouť v Černíkovicích se konala 8. května Před školou bylo několik zábavných 
atrakcí, cirkus, houpačky, střelnice a j. 
V kostele byla provedena Velká mše od R. Fu“hrera. V parku proběhla soutěž 
pohotovosti požárních sborů. Černikovičtí hasiči skončili na třetím místě
   V červnu se konal v parku Sokolský den. Po průvodu od pomníku předvedli žáci  
školy pěkné cvičení. Tento rok byla velká úroda  třešní, ale vlivem častých dešťů  
zůstalo mnoho stromů nesklizených. Kdo si  sám natrhal, zaplatil za 1 kg jen 80 
haléřů, jinak se prodávaly za 3 Kč za 1kg.
   Vsrpnu pracovníci St. Statku  a JZD provedli novinku- výmlat řepky kombajnem 
přímo na poli.
   Žně tohoto roku skončily až na malé výjimky do 11.9., u statku do 25.9. Velmi se 
přemnožily letos  myši. Bylo povoleno je likvidovat otrávenou pšenicí,
   V prosinci se konala dobrovolná brigáda na úpravu terénu před sběrnou mléka u čp 
100. Byla zavezená pískem a štěrkem nížina  a dále část cesty na Malé straně. Krajský 
ústav národního zdraví provedl rentgenování plic, povinné pro každého od 14 let. V 
tomto roce je v obci 1 konzum,
2 hospody, 2 trafiky, 1 holič, 1 obuvník a 1 kovář. Na honě v lesích St. Statku bylo 
zastřeleno 120 ks, z toho 66 zajíců

   Kultura
   Nejčastější kulturou bylo promítání filmů. To provedlo pojízdné St. kino celkem v 
10 zájezdech,
většinou bylo promítáno odpoledne pro děti a večer pro dospělé. V červnu sehrálo 
pražské pojízdné divadlo čínskou klasickou hru Rozlitá číš, ale moc se to nelíbilo. 
Častolovičtí ochotníci pak provedli hru Ženichové a ta byla už přijata dobře. 24. 7. 
pořádal p. farář Hašek  zájezd do Ratibořic.
Navštívili zde zámek, Babiččino údolí a potom ještě Malé Svatoňovice. Jelo celkem 
150 osob.
V prosinci byla ještě přednáška o užitkovosti domácích zvířat. Účast byla slabá.

   Plesy a zábavy
   Všechny zábavy se letos konaly v Kulturním domě.Podíleli se na nich hasiči, 
myslivci, SČM, JZD, Sokol,SPB, branci i učňovská škola ze zámku společně s 
vojenskou posádkou z Rychnova. Hudební doprovody obstarala nejčastěji hudba z 
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AZNP, dále hudba ze Rtyně,vojáci z Rychnova, hudebníci ze závodu Alfa a místní 
hudba. Během roku bylo provedeno celkem 12 zábav. Největší ohlas  i návštěvnost 
měla zábava pořádaná místním JZD.Družstevníci porazili prasátko
a byly z toho chutné  večeře. Porce vepřového nebo řízek 
za 6.- Kč, káva a 3 koláče za 3,- Kč.
Hrála hudba z Alfy, účast byla vysoká a nikomu se nechtělo jít domů, skončilo se až 
ve3 hod ráno.

   Počasí
   Podle zápisů v kronice o počasí byl uplynulý rok spíše vlhký a studený, léto krátké, 
vánoce bez sněhu. Občas se vyskytl velký vítr s bouřkou, kdy bylo pokáceno dost 
stromů a popadané tašky ze střechy ( leden a červen), o pouti bylo teplo a slunečno. 
Na podzim se déšť vyskytoval častěji.
O vánocích teplota stoupla až na 8 až 10 stupňů C.

Tolik z naší kroniky vypsal Bořivoj Augustin.

Z činnosti SDH

SDH Domašín                                                                                              

    Postupně, jak se letošní rok chýlil ke svému závěru a přibližoval se Advent a datum 
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6. prosince, jsme se stále více těšili, jak si společně s veřejností a našimi hosty 
užijeme již 3. ročník zpívání u naší kapličky, které jsme domašínským ženám 
pomáhali připravovat. Vše nasvědčovalo tomu, že se letos bude jednat o mimořádný 
zážitek, především díky krásně nasvícené kapličce. Firma Energomontáže z Rychnova 
nad Kněžnou zabudovala osvětlovací tělesa přímo do chodníku před kapličkou, a tak 
kaplička večer opravdu září. Mimochodem, obecní úřade tohle se opravdu povedlo! 
Někdy se ale stává, že je vše nakonec jinak:
      V pátek 6. prosince již od rána dul silný vichr, doprovázený sněhovými 
přeháňkami a obojí k večeru ještě zesilovalo. Ke všemu kvůli větru vypadávalo 
veřejné osvětlení, které se i po několika pokusech již nepodařilo nahodit a u kapličky 
byla tma. V této chvíli se ukázalo, jak bylo prozíravé vybudování pergoly u zbrojnice, 
včetně jejího následného rozšíření. Celá akce se tak mohla uskutečnit zde. Ženy ještě 
stačily pergolu vánočně ozdobit, přemístily se sem také jesličky s panenkou Marií a 
vousatým Josefem a hlavně chráněny před nepohodou mohly členky a členové 
smíšeného sboru X-TET nastoupit ke svému programu. Celému 21člennému sboru 
patří velké uznání a poděkování za odvahu, že v té nepřízni počasí do Domašína 
vůbec přijeli.
      Zpívání opět krátce uvedla paní Milena Nováková zmínkou o osobě Sv. Mikuláše 
a mikulášských tradicích, o úloze Adventu a mimo jiné apelovala na hospodyňky, aby 
to nepřeháněly s pečením cukroví a různými stresy při shánění dárků, ale spíše se 
snažily naladit klid a mír v domácnostech, kčemuž může posloužit i vánoční hudba. 
Doslova o ní řekla že je jako starý šperk, který v sobě nese energii předchozích 
generací.
      Poté již předala slovo sbormistryni paní Dáše Zemánkové a my jsme se mohli 
zaposlouchat, jak se do burácení živlů nesou z pergoly krásné vánoční melodie. Bylo 
to zvláštní, dojemné a moc hezké a po právu odměňované potleskem obecenstva. To 
se z pochopitelných důvodů sešlo v o něco menším počtu než minulá léta, pergola 
byla přesto plná.
      Po skončení programu bylo ve vedlejší klubovně připraveno pohoštění, při kterém 
X-TET předvedl, že umí pěkně od podlahy zazpívat i lidové písničky. Není divu, že 
poté zavládla dobrá nálada, domašínské ženy i hasiči byli spokojeni, že se vše 
podařilo i přes nepřízeň počasí zvládnout, spokojeni byli i naši hosté. 
      Veliké poděkování patří tedy všem účinkujícím a těm, kdo se na zabezpečení akce 
jakkoli podíleli. Je třeba rovněž poděkovat obecnímu úřadu a jmenovitě panu 
starostovi Duškovi za pomoc s technickým a finančním zajištěním akce i za dopravu 
účinkujících.
      Nyní ještě krátce k další činnosti sboru: Bratr strojník připravil techniku na zimní 
období a naši zástupci se zúčastnili výborové schůze okrsku. Naše poslední výborovka 
v letošním roce bude v sobotu 28. prosince a bude spojena s inventarizací materiálu. 
Výroční Valnou Hromadu budeme mít 18. ledna od 17 hodin.
      Na úplný závěr výbor děkuje našim členům za činnost v roce 2013, za spolupráci 
domašínským ženám, obecnímu úřadu a našim sponzorům, především firmě ZEAS 
Trnov.
      Přejeme všem našim členům, jejich rodinám a všem spoluobčanům pohodové a 
klidné vánoční svátky a hodně štěstí a především zdraví v roce 2014.
                  

15



            

                                                                               
Výbor SDH Domašín

SDH Černíkovice

7. září jsme se zúčastnili netradiční požární soutěže „ Třebešovský beránek“.  Po 
velice zdařilých minulých letech, kdy jsme třikrát za sebou byli první, přišlo zklamání. 
Letos jsme skončili na 5. místě.

Mladí hasiči se od prázdnin  připravovali na Závod Požární Všestrannosti, který 
se konal 5. 10. 2013 v Olešnici u Častolovic. Běžely dvě hlídky mladších a skončily  
jako družstvo na 6. místě. V kategorii mladších bylo přihlášeno 26 družstev.Za každé 
družstvo mohou běžet dvě hlídky a počítá se čas té lepší. Hlídek běželo 38.

5. 10. jsme byli spolupořadatelé již tradičního vinobraní. Zrovna se to sešlo 
s dětskou soutěží, kdy s dětmi odjížděli i vedoucí a rozhodčí a tím je tým na přípravu 
oslaben. Zvládli to ale dobře. Je vidět že už po létech zdobení každý ví, co má dělat. 
Návštěva večer sice nebyla jako v uplynulém roce, ale jsme spokojeni. Je to náš jediný 
příjem. Tímto bychom chtěli poděkovat celému týmu, co se podílel na úklidu, 
výzdobě i večer při pořadatelské službě, za výborně odvedenou práci.

Při jarní přípravě na soutěž jsme se usnesli, že by bylo potřeba nějaké zpevněné 
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plochy pro přípravu základny a nádrže na vodu. Cvičili jsme u sokolů mezi hřišti a po 
promluvě, že by  jim to nevadilo, jsme se rozhodli tento plac realizovat. Začalo se sice 
opravdu až na podzim, ale do zimy jsme to stihli, aby sportovci nemuseli chodit na 
umělou trávu přes staveniště. Zámkovka sice už byla použitá, ale pro náš účel plně 
vyhovuje. I tady bych chtěl poděkovat všem, kteří přispěli rukou k dílu. Pomohly i 
děti z oddílu mladých hasičů.

V listopadu jsme zazimovali techniku a uložili materiál ve zbrojnici.

Na 11. 1. 2014 od 16°° plánujeme „výročku“, na kterou zvu všechny členy 
našeho sboru. 

Za výbor SDH Černíkovice  starosta sboru Josef Šitina

 Z činnosti  MS Bělá 

   Poslední dva měsíce v roce jsou tradičně měsíce konání honů na drobnou zvěř.  

Listopad a prosinec jsou již řadu let také mysliveckým svátkem, kdy se myslivci 

scházejí na společných lovech, utužují nebo navazují  nová přátelství a prezentují 

svou celoroční práci. Naše sdružení zahájilo podzimní  loveckou sezoónu dvěma 

hony na kachny na našem rybníčku na Proudnici. Pro hlavní loveckou sezónu bylo 

naplánováno pět honů, jeden lovecký den byl vyhrazený pro loveckou skupinu.  Poté 

začala  hlavní lovecká sezóna pro členy našeho spolku a jejich čtyřnohé kamarády. V 

našem mysliveckém sdružení se na společných lovech loví především bažant obecný  

a  kachna divoká. Stavy zajíce polního, který byl v dřívějších dobách u nás 

nejrozšířenější lovnou zvěří, jsou bohužel i přes veškerou péči na tak nízké úrovni, že 

jsme z jeho odlovu ustoupili.   
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   V podzimních měsících začíná pro naše členy pravidelné přikrmování zvěře 

v přidělených lokalitách,   počasí je letos zatím přívětivé, což umožňuje přístup zvěře 

k přirozené potravě. Ta ale přesto nepohrdne předloženým ječmenem, drceným 

ovsem nebo jablky.   

    Poslední sobotu v listopadu jsme se po roce opět sešli se skupinou sokolníků, 

které jsme umožnili  lov se svými dravci v části naší honitby. Při tomto lovu skupina 

v průběhu dne ulovila jedenáct bažantů a předvedla koroně precizní souhru 

sokolníka se svým dravcem a loveckým psem.    
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   V současné době ve sdružení začíná příprava již 33. ročníku mysliveckého plesu, 
který je naplánován na sobotu 25. ledna 2014. Opět Vás čeká bohatá myslivecká 
tombola a myslivecká kuchyně, kterou připraví Martina Pekáčová.  K poslechu a 
k tanci Vám bude hrát skupina UNIDUO  z Hradce Králové. Začátek je naplánovaný 
na 20. hodinu. Všichni jste srdečně zváni.   
   Vážení čtenáři, další rok je za námi. Dovolte mi, abychom Vám a Vašim rodinám 

v tomto vánočním čase popřáli klidné a pohodové Vánoce a do nadcházejícího roku 

2014 pevné zdraví, mnoho štěstí, rodinné i pracovní spokojenosti a samozřejmě 

hodně zážitků z přírody.   

                                                          Výbor MS Bělá Černíkovice                                                                                                                         

TJ Sokol Černíkovice

V minulém zpravodaji byla zmínka o reorganizaci 1.B tř.. To, co se 
předpokládalo, se stalo skutečností. Naše družstvo ač získalo 22 bodů, skončilo ve 
skupině D na 5. místě a bude hrát ve skupině o udržení. Čtvrté místo získalo družstvo 
Albrechtic, též s 22 body, když měli lepší vzájemná utkání.
Skupiny byly již rozlosovány. Začínáme 30.3.2014 v 16 hod. na hřišti v Přepychách, 
pak doma 6.4.2014 v 16,30 hod. s Předměřicemi. 13.4.2014 v 16,30 hod 
v Borohrádku, 20.4.2014 v 17,00 hod. s Opočnem, 26.4.2014 v Machově, 1.5.2014 
s Vamberkem a 3.5.2014 vČeském Meziříčí. Ve stejném pořadí se hrají i odvety. 
Tato reorganizace pro náš oddíl není v ničem pozitivní. 
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KFS sliboval velké návštěvy, kratší vzdálenosti k utkáním a atraktivní soutěže. 
Musím říci, že návštěvy na domácích utkáních byl vždy velice pěkné. V průměru 170 
diváků na zápas. Vzdálenost k utkáním stejná. Teď se nám smažou body a do začátku 
získáme 3 body místo 22. Přepychy získaly 6 bodů (tedy rozdíl 16 bodů), budou 
začínat s 0 bodů. To je podle kraje atraktivní? Nás jen těší, že na naše domácí utkání 
chodí velký počet fanoušků, a my jim za to děkujeme.
Též na utkání B družstva chodí početná skupina fanoušků. Po podzimní části „béčko“ 
získalo 12 bodů a je třeba, aby v jarní části bodovalo víc a uvědomilo se, že je potřeba 
dát fotbalu víc času v trénincích a ne se scházet jen na utkání.
První prosincovou sobotu se konala Valná hromada ČSTV, na které bylo přítomno 
více jak 70  TJ a klubů. VH odsouhlasila i nový název ČUS (Česká unie sportu). Je to 
o důsledku reorganizace českého sportu a tento název odsouhlasila i celostátní VH  
Okresních sdružení v Nymburce. ČUS zastřešuje  Český olympijský výbor. Tak po 
letech nejistoty se trochu blýská snad na lepší časy.
TJ přeje všem členům, fandům a spoluobčanům příjemné prožití svátků vánočních a 
hodně štěstí, zdraví a spokojenosti v roce 2014

Výbor TJ

sport a volný čas

Powerjoga

Lektorka paní Pavla Kaiserová pořádá každou středu lekce powerjogy od 18h 
a od 19h v tělocvičně ZŠ Černíkovice.  Cvičení pro děti je možné navštívit ve čtvrtek 
od 16h.

Bližší info na www.cvičení-s-pavlou.webnobe.cz nebo na stránkách obce.

Sportovní hry

Stále probíhají v tělocvičně ZŠ Černíkovice pro děti do 10ti let sportovní 
aktivity pod vedením pana Zdeňka Čiháka. Bližší info na stránkách obce nebo na 
letáččích.  

                                                                                                                            

Akce v naší obci

Štrúdlobraní

Letošní Černíkovické Štrúdlobraní bylo poprvé součástí další akce, kterou 
pořádá místní obecní úřad, a to Posezení důchodců. Záměrem bylo zapojenili do 
výroby jablečných pochoutek i naše seniorky. Nakonec z celkového počtu 18 výrobků 
od 14 spoluobčanů, jich bylo upečeno 10 našimi seniorkami. 
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V polední pauze si mohl každý z účastníků Posezení důchodců ochutnat a zároveň 
posoudit u kávy vybrané jablečné pochoutky. Poté každý ohodnotil svým hlasem 3 
nejchutnější. 
Na stole byly k vidění štrúdly, dorty, řezy, jableční šneci, některé zákusky byly 
doplněny šlehačkou, pudinkem či ananasem. 
Fotografie budou umístěny na www.cernikovice.cz.

Pořadí a odměny v soutěži O nejlepší jablečný výrobek 2013 
• 1. Zevelová Šárka kokosový jablečník
• 2. Zevelová Šárka jablečný dort
• 3. Vašatová Martina šlehačkové řezy
• 4. Trojáková Mária čokoládové řezy

Vašatová Jana       duhové řezy
5.   Mgr. Hovorková dortíčky

+ foto

Posezení důchodců

Letošní, již šesté, Posezení důchodců se konalo v pátek 15.11.2013 v KD 
Černíkovice. Účastníků bylo již tradičně okolo stovky, ze sousedního Třebešova letos 
dorazilo pouze 18 seniorů. 
S pestrým pásmem vystoupily nejdříve starší dětí z MŠ, následoval zajímavý program 
žáků ze ZŠ, nechybělo ani taneční vystoupení nebo malá pohádka. Dle potlesku 
soudíme, že se program dětí líbil. 
Pan starosta všem návštěvníkům vyřídil pozdrav a přání pevného zdraví v novém roce 
od pana Bedřicha Syrovátky – ředitele BEAS Lično. Zákusky servírované na stoly 
účastníkům byly darem od tohoto sponzora. 
Jelikož v obci máme velkého „nadšence“ kamery a fotografování – pana Lockera, 
požádali jsme ho o vyplnění programu jeho záběry a fotografiemi o naší obci a jejím 
kulturním dění, stejně tak z jeho cest po zahraničí. 
Poté byl podáván oběd a senioři mohli ochutnat a ohodnotit soutěžní výrobky v 
soutěži O nejlepší jablečný výrobek. Po obědě následovalo pokračování promítání 
filmů a videí. 
Všechny jistě potěšil i malý finanční příspěvek od OÚ. 
Doufáme, že se seniorům i letošní setkání líbilo a pokud bude zájem, připravíme další 
setkání, již sedmé.   

Mikuláš, Anděl a pekelníci

Ve čtvrtek v podvečer opět po roce nadešel den, který netrpělivě vyhlíží nejeden 
rodič. Děti ho však příliš rády ve svém vánočním kalendáři plném čokoládiček, 
nevidí.
Podvečer svátku svatého Mikuláše totiž vyráží po naší obci Mikuláš se svojí družinou 
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pekelníků, kterých se letos sešlo opravdu požehnaně. Děti se činily a za svou snahu 
dostaly sladké dárečky. Někde zněly básničky, někde písničky, někde se čerti ovšem 
dočkali jen mlčení a strachu. To je ovšem ta nejjistější cesta do pekel, milé děti.
Takže Vám, děti, přejeme do dalšího roku plnění všech slibů, které jste Mikuláši a 
čertům daly a rodičům, aby co nejméně používali metličku, kterou na zlobivé děti 
obdrželi.

+foto

Rozsvícení vánočního stromu

V pátek prvního prosince od 16 hodin, se v parčíku před ZŠ konala malá 
slavnost k příležitosti rozsvícení obecního vánočního stromu. Své vystoupení 
předvedly děti z mateřské i základní školy. K zahřátí těla i duše byl připraven punč, či 
teplý čaj a k zakousnutí malé vánoční cukroví. Při finální písni, kterou doprovázela 
záře prskavek, se vánoční strom rozzářil do okolí.
 K opravdové dokonalosti této hojně navštívené akce chyběl pouze sníh, který 
k takovéto příležitosti neodmyslitelně patří velký dík patří všem zaměstnancům MŠ, 
ZŠ a ŠJ!

Praktická žena

V Praktická žena 5 proběhla dne 27. 10. 2013 a sešlo se nás tam opravdu hodně. 
Místa kolem sebe jsme měly tak málo, že jsme si málem papírovými ruličkami 
vypichovaly oči. Kurz byl velice povedený a dle slov účastnic také velmi naučný.
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O měsíc později, tedy 30. 11. 2013 proběhla praktická žena 6, kde jsme se naučily 
scrapbookingu. Kurz jsme z plánovaných 3 hodin protáhly na 4,5 hodin a odnesly 
jsme si domů velice pěkný srapbook, který většina z nás použije jako dárek pod 
stromeček.

Připravované akce
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1.1.2014

Novoroční výšlap

I na první den nadcházejícího roku chystáme tradiční výšlap, na který jste 
všichni se svými rodinami zváni. Sraz jako tradičně v parku u ZŠ ve 14h. Trasa dle 
počasí, občerstvení zajištěno.

+ zubař

Z redakce Zpravodaje

kontaktní spojení:

adresa: Černíkovice 55
tel./fax. 494384124
email: obec.cernikovice@tiscali.cz

www.cernikovice.cz (zde fotografie z akcí)

fotografie dodali:
František Rýdl, Mgr. Iva Dernerová, Pavel Jedlinský, Pavlína Hoffmanová, 
Vladimír Locker

zpracoval:
Jedlinský Jakub
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